
                     Zápisnica z rokovania obecného zastupiteľstva v Mýte pod Ďumbierom 

                                    dňa 7.12. 2023 o 18.00 hod. v budove obecného úradu                          

 

 

Prítomní: Ing. Roman Švantner, starosta obce  

 

 

Poslanci OZ: JUDr. Eva Daubnerová, Marek Luciak – od bodu 4, Mgr. Miroslava Šovčíková,  

Ing. Eva  Krahulcová, Mgr. Marian Jančovič, Ing. Ondrej Chramec 

Neprítomní:  Bc. Martin Akurátny 

Ing. Miroslava Vaisová, hlavná kontrolórka obce Mýto pod Ďumbierom 

 

   

 

Program:   

1. Otvorenie  

2. Schválenie účasti poslancov OZ  

3. Schválenie návrhovej komisie, overovateľov a zapisovateľ  

4. Schválenie VZN č. 4/2023 o miestnych daniach  

5. Schválenie VZN č. 5/2023 o miestnom poplatku za komunál. odpady a drobné stavebné 

odpady  

6. Schválenie rozpočtu na roky 2024 až 2026  

7. Schválenie zmien v rozpočte  za rok 2023 a použitie rezervného fondu  

8. Schválenie plánu kontrolnej činnosti HK 1. polrok 2024  

9. Schválenie zásad hospodárenia a nakladania s majetkom obce  

10. Prejednanie auditu za rok 2022  

11. Schválenie projektu „ Dobudovanie zberného dvora „ s podporou NFP z Environmentálneho 

fondu  

12. Schválenie Komunitného plánu sociálnych služieb  

13. Schválenie predaja pozemku obce v k.ú. Bystrá  

14. Diskusia  

15. Záver  

  

 Starosta obce privítal prítomných, dal návrh na schválenie  programu a účasť poslancov na 

rokovaní OZ, čo poslanci schválili. 

 

K bodu 2,3:  starosta obce predložil návrh členov návrhovej  komisie: Mgr. Mariana Jančoviča  

a Ing. Evu  Krahulcovú, za overovateľov Ing. Ondreja Chramca a Mgr. Miroslavu Šovčíkovú,  

zapisovateľku D.Komorovú,  čo poslanci schválili. 

 

 

 



 

K bodu 4: schválenie VZN č. 4/2023 o miestnych daniach 

Starosta obce predložil návrh zmeny VZN o daniach, týka sa len zmien v textovej časti, nie sadzieb. 

Ostatná plocha bola samostatným druhom pozemkov, dopĺňa sa časť: „ak sa využíva ostatná plocha 

na poľnohospodárske účely“ zdaňuje sa sadzbou dane ako poľnohosp. pôda. 

a takisto sa dopĺňa text, že ak daňovník poskytne svoju emailovú adresu, budú mu výmery doručené 

týmto spôsobom, v opačnom prípade poštou. 

Starosta obce dal návrh na schválenie nariadenia, ktoré poslanci schválili jednohlasne. 

K bodu 5: schválenie VZN č. 5/2023 o miestnom poplatku za komunál. odpady a drobné stavebné 

odpady  

Starosta obce uviedol, že návrh je zvýšiť poplatok z 0,05 na 0,06 za liter, t.j. v r. 2024 by bol 

poplatok vo výške 21,96 € na osobu z dôvodu vyšších nákladov na odpad. V obci máme 1 250 

poplatníkov za odpad, t.j. občania s trvalým, prechodným pobytom a vlastníci nehnuteľností (chaty, 

chalupy, pozemky neslúžiace na poľnohospodársku činnosť). Neustále stúpajú náklady, poplatky 

za odvoz odpadu pôjdu o cca 20% vyššie, a v roku 2024 bude poplatok za odvoz komunálneho 

odpadu na skládku cca 74 €/tonu.  

Od 1.1. 2024 mala platiť novela zákona o odpadoch, že tuhý komunálny odpad sa mal zbaviť 

biologickej časti, menej odpadu by išlo na skládku, čo sa však nestalo. Keď nastane táto situácia, 

zákonný poplatok za uloženie sa síce zníži, ale zvýšia sa náklady na mechanicko-biologickú úpravu 

TKO .  

Starosta obce predložil návrh na schválenie nariadenia,  ktoré poslanci  schválili jednohlasne. 

 

K bodu 6: Schválenie rozpočtu na roky 2024 až 2026 

Starosta obce predložil návrh rozpočtu na rok 2024: 

 

Bežné príjmy  vo výške 436 281  €, v členení: 

a) daňové príjmy       332 532 € 

b) nedaňové príjmy      98 438 € 

c) granty a transfery        5 311 € 

Kapitálové príjmy vo výške  5 000 € 

Finančné operácie  vo výške  44 000 € 

 

Bežné výdavky  vo výške 419 586  €, v členení: 

a) mzdové výdavky    214 026 € 

b) prevádzkové výdavky 183 804 € 

d) transfery     15 350 € 

e) úroky          6 406 € 

 

Kapitálové výdavky vo výške 44 000  € 

Finančné operácie vo výške   21 695   € 

 

 

 

 

 

 



 

Starosta obce predložil návrh  informatívneho rozpočtu obce Mýto pod Ďumbierom  na roky  

2025 – 2026: 

 

               

Rok 2025 

 

Bežné príjmy                 436 281  € 

Kapitálové príjmy             5 000 € 

Finančné operácie                  0 € 

Bežné výdavky                  419 586 €  

Kapitálové výdavky                 0 € 

Finančné operácie               21 695  € 

 

 

Rok 2026 

 

Bežné príjmy                  436 281   €  

Kapitálové príjmy              5 000 € 

Finančné operácie                    0 € 

 

Bežné výdavky               419 586  € 

Kapitálové výdavky               0  € 

Finančné operácie             21 695   € 

 

Starosta obce dal návrh na schválenie rozpočtu Obce Mýto pod Ďumbierom na rok 2024, ktorý 

poslanci schválili jednohlasne a informatívny rozpočet na roky 2025-2026 vzali na vedomie. 

 

 

K bodu 7: schválenie zmien v rozpočte obce na rok 2023 a použitie rezervného fondu 

Starosta obce predložil návrh na úpravy rozpočtu obce na rok 2023, ktorá tvorí prílohu zápisnice: 

                             

A Zmeny v rozpočte 2023 

 
Bežné príjmy po úprave:     472 975,- €                       

Bežné výdavky po úprave  :       453 871,- €       

Prebytok bežného rozpočtu: +19 104 € 

 

Kapitálové príjmy po úprave:          4 730 €   

Kapitálové výdavky po úprave:        104 081 € 

Schodok kapitálového rozpočtu:  - 99 351 € 

 

Príjmové FO po úprave:   101 837 €         

Výdavkové FO po úprave:                  21 590 € 

Prebytok rozpočtu finančných operácií: +80 247 

 

 

Starosta obce dal návrh na schválenie zmien v rozpočte obce Mýto pod Ďumbierom  

za rok 2023 a použitie rezervného fondu, čo poslanci schválili jednohlasne. 

 

K bodu 8: schválenie plánu kontrolnej činnosti HK 1. polrok 2024 

 

Starosta obce predložil návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Mýto pod 



Ďumbierom Ing. Vaisovej na 1. polrok 2024, ktorý poslanci schválili jednohlasne. 

 

K bodu 9: schválenie zásad hospodárenia a nakladania s majetkom obce 

Starosta obce informoval o legislatívnych zmenách, v dôsledku čoho je potrebné prijať uvedené 

nariadenie. Starosta obce dal návrh na schválenie dokumentu, čo poslanci schválili jednohlasne. 

 

 

K bodu 10: prejednanie auditu za rok 2022 - starosta obce predložil audit nezávislého  audítora 

Ing. Mariána Faška, PhD.  Obce Mýto pod Ďumbierom za rok 2022 s konštatovaním, že Obec 

Mýto pod Ďumbierom konala v súlade s požiadavkami zákona o rozpočtových pravidlách. Poslanci 

uvedené zobrali na vedomie. 

Zároveň starosta upozornil, že tento auditor končí svoju prax a bude potrebné osloviť niekoho 

nového.  

 

K bodu 11:  schválenie projektu „ Dobudovanie zberného dvora „ s podporou NFP  

z Environmentálneho fondu – starosta obce informoval o realizácii projektu v rámci podpory 

rozvoja v oblasti odpadového a obehového hospodárstva s názvom projektu: Dobudovanie  

zberného dvora v Mýte pod Ďumbierom v celkovej výške  50 810,39 €, z toho dotácia  

z Environmentálneho fondu bude vo výške 40 000 €. Poslanci uvedené jednohlasne schválili. 

 

K bodu 12:  schválenie Komunitného plánu sociálnych služieb – starosta obce predložil  

Komunitný plán sociálnych služieb obce Mýto pod Ďumbierom na programové obdobie  2023 – 

2027 s platnosťou do roku 2030, ktorý poslanci schválili. 

 

K bodu 13:  schválenie predaja pozemku obce v k.ú. Bystrá – starosta obce informoval, že 

žiadateľovi o kúpu pozemku Rezidencia Bytča bol schválený zámer, jedná sa o pozemok poniže 

hate nad Bystrou. Poslanci s predajom parcely KN-C č. 127 o výmere 338 m2 a KN-C č. 128 

o výmere 221 m2, druh  pozemku TTP súhlasia, pretože pozemky bezprostredne susedia 

s pozemkami kupujúceho, pre obec sú nevyužiteľné a so sťaženým prístupom.  

Cena je 14,21 €/m2 podľa vypracovaného znaleckého posudku, poslanci predaj pozemkov schválili. 

 

K bodu 14: diskusia  

Starosta obce vyzval Zuzanu Kršteníkovú, aby informovala o situácii ohľadom možnosti 

vybudovania chodníka, ktorá uviedla, že  Slovenská správa ciest BA (SSC ) poslala odpoveď, že 

vybudovanie chodníka nespadá do ich kompetencie. 

Za účelom možnej výstavby chodníka bola zadaná objednávka na vypracovanie štúdie, ktorá by 

riešila možné riešenie výstavby chodníka v obci.  

 

F. Turňa sa zapojil do diskusie, žiadal vysvetlenie ohľadom oddelenie biologického odpadu od 

komunálneho. Starosta obce objasnil, že obce Združenia Ekologu sú vlastníkmi skládky odpadov 

v Brezne a obce sú túto úpravu povinné urobiť, nakoľko bola len posunutá povinnosť robiť 

mechanicko-biologickú úpravu od 1.1.2025. 

F. Turňa sa pýtal, či Mesto Brezno oboznámilo obec s výstavbou protipožiarnej nádrže vo Mlynnej. 

Na čo starosta odpovedal, že bol oboznámený len so zámerom asi pred 10. rokmi a náhodou sa to 

dozvedel minulý týždeň v súvislosti so zabezpečením prístupu pre autá s betónom. Rozsahovo táto 

nádrž nie je veľká a nevzniká riziko pre ohrozenie nehnuteľností v Mlynnej. 

 

M.Budajová mala pripomienku k výške poplatku za komunálny odpad, pýtala sa poslancov, či sa  

zamýšľali nad tým, koľko odpadu vyprodukujú hostia, keď si prenajmú chatu a za odpad zaplatí len 

vlastník.  

Pýtala sa, či je dostatočne využitý traktor, podľa nej nie, ľudia nekompostujú, netriedia odpad, 

podľa nej by bolo ekonomickejšie zaviesť paušálny poplatok za hostí, nie podľa nocí. 



K predaju pozemku namietala nízku cenu za predaj, 15 € za m2 je nízka cena. 

Starosta obce k tomu uviedol, že v roku 2006, keď nastúpil do funkcie starostu, bol v obci zavedený 

množstvový zber odpadu, napr. pri piatich členoch domácnosti sa nevykladala žiadna kukanádoba, 

Obec na to doplácala, v Mlynnej boli kontajnery plné neustále. Paušálny poplatok sa nevyrubuje len 

525 občanom s trvalým pobytom, ale spolu však máme 1 250 poplatníkov za TKO.  

V prípade zavedenia množstevného zberu by sme mali odpad v potoku alebo za obcou. 

Hostia vyprodukujú veľa odpadu, na konci roka sa vyrubuje aj poplatok za ubytovaných hostí. 

Nájsť nejaký spravodlivý systém je ťažko, povedal starosta obce, nakoľko otázka triedenia, 

nakladania s odpadom je v prvom rade v mysliach a návykoch ľudí. 

M. Budajová poznamenala, že ľudia vykladajú záhradný odpad pred svoje domy, pričom má každý 

doma kompostér a efektivita traktora je potom nízka. Jej známi majú v Malinove pred každým 

domom nádobu na separovanie. Takisto z Dědečkovej chaty vozia k nám do obce plno odpadu, aj  

z iných obcí. 

T. Stehlík reagoval na príspevok Z. Kršteníkovej, podľa neho jej uniklo, že v obci je síce cesta I. 

triedy, darmo sa bude robiť štúdia na chodník, keď je otázne, na čích pozemkoch sa to bude robiť. 

Z. Kršteníková na to odpovedala, že na rokovanie OZ prišla preto, aby sa táto téma prediskutovala 

tu, pretože doma v súkromí nemieni debatovať s ľuďmi, nemá na to čas. 

Starosta obce k tomu poznamenal, že štátna cesta je na obecných pozemkoch a štúdia má povedať, 

či chodník je realizovateľný, v ktorých miestach a následne sa budú riešiť vlastnícke vzťahy, ale 

väčšina cestných pozemkov je obecná.           

T. Stehlík nadviazal na príspevok starostu obce, že ľudia naozaj netriedia odpad, pracoval 

v zbernom dvore, kde mal vlastnú skúsenosť, ako ľudia klamú, čo donesú v odpade, aj 

v biologickom odpade je iný odpad, ktorý tam nemá čo byť, pretože  zamestnanec na to určený  

ktorý tam je, to nekontroluje a potom sa zvyšuje poplatok za odpad. Starosta obce na to 

poznamenal, že odpadu nie je viac, zvyšuje sa jednotková cena, resp. náklady na nakladanie 

s odpadom. 

Bol sa pozrieť v prevádzke na triedenie na Piesku, kde majú veľa nevytriediteľných komodít, napr. 

v plastoch, navrhuje zvolať ľudí a vysvetliť im to, pretože si robíme sami zle. 

Vytriediť sa dá podľa neho všetok odpad, čo aj vo svojej domácnosti robí.  

Pýtal sa, či je nutné zvážať traktorom plasty, keď triedime odpad? Do  zberného dvora nosí veľa 

odpadu p. Jorčík zo Stodoly Pohanské, takisto Hotel Partizán, čo je iný kataster. 

Ďalej sa pýtal, či si jednotlivé komisie nerobia plán činnosti, konkrétne komisia cestovného ruchu. 

Pýtal sa, prečo dnes pluhoval P. Pastorek, keď máme zamestnanca, prečo je v kancelárii v zbernom 

dvore televízor, mikrovlnka, chladnička? Načo im je televízor?   

Starosta obce ukončil rokovanie OZ. 

 

 

                                                                                                  Ing. Roman Švantner, starosta obce 

 

 

 

Overovatelia: 

Ing. Ondrej Chramec 

Mgr. Miroslava Šovčíková 

 

      

 

 

 

Zapísala: D. Komorová 

 


